Rozkazovací spôsob

Rozkazovací spôsob vyjadruje rozkaz, zvolanie, prosbu. 
Tvorí sa zo slovesného kmeňa pridáním osobných koncoviek, 2. os. č. j. – bez koncovky alebo koncovka –e, musí byť pri slovesách s kmeňom končiacim na –t, -d . Pri silných slovesách s kmeňovým e sa koncovka nepridává. V 2. os. č. mn. je koncovka –t. 
Príklady: kauf(e)! kauft! arbeite! arbeitet! komm! kommt! gib! gebt!
V 2. os. čísla  jednotného a množného nie je osobné zámeno. 
V jednotnom čísle dochádza pri silných slovesách ku zmene kmeňovej samohlásky. V mn. čísle sa rozkazovací spôsob tvorí pravidelne. Pokiaľ nemajú prehlásku v slovesnom kmeni, nemajú ju ani v rozkazovacom spôsobe: fahr! fahrt! gib! gebt! nimm! nehmt! lies! lest! sieh! seht! hilf! helft!
1.os. č.mn. – lernen wir! fahren wir! nehmen wir!
3. os. č. mn. - lernen Sie! fahren Sie! nehmen Sie!
Odlučiteľná predpona slovies sa kladie až na koniec vety: Kauf ein! Hol mich bald ab! Fahr nicht ab!
 

